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علیرضا ریاضی شهردار بم:

 امسال پروژه های عمرانی 
مختلفی را به سرانجام 

می رسانیم

تدوین بیش از ۷۰ درصد 
طرح تفصیلی شهر بم  

فرماندار بم در همایش شوراهای اسلامی شهرستان عنوان کرد:

دوشنبه دهم اردیبشهت ماه شرکت کرمان موتور که بیش 
از 7000 نیروی کار  دارد، جشنی به مناسبت روز کارگر در 

سالن آمفی تئاتر ابریشم ارگ جدید بم برای نیروهای خود و با 
همراهی خانواده آنها برگزار کرد.

باید باهم کار کردن را یاد بگیریم
هیچ دلیلی برای لج کردن وجود ندارد

گزارش تصویری جشن ویژه کرمان موتور
 به مناسبت روز کارگر

همایش شوراهای اسلامی شهرستان بم دوشنبه 
یازدهم اردیبهشت با حضور حجت الاسلام دانشی 
امام جمعه بم، محمد برزنگ فرماندار بم و اعضای 
شوراهای اسلامی شهرستان و دیگر مسئولین در 

سالن اجتماعات ارشاد برگزار شد.
 به گزارش طلوع بم، محمد برزنگ فرماندار بم در این 
جلسه گفت: موفقیت یا عدم موفقیت شورا بستگی 
به عملکرد اعضای شورا دارد، باید باهم کار کردن را 
یاد بگیریم. جبهه گیری و گروه بندی در شوراها به 
ضرر شهر است و بابد از توان و تجربیات یکدیگر 
کمک بگیرید. وی افزود: هیچ دلیلی برای لج کردن 
وجود ندارد، هر جا همدلی بود موفقیت بوده حتی 
اگر حزب سیاسی مختلف هستید برای خودتان 
وجه مشترک داشته باشید و کار کنید. وی خاطر 

نشان کرد: شوراها نظارت جدی بر کار دهیاری ها و 
شهرداری ها داشته باشد، اما دخالت نکنند.

رئیس  برخوردار  علیرضا  این همایش  ادامه  در    
محمدی  ایمان  بم،  شهرستان  اسلامی  شورای 
علی  دهبکری،  اسلامی  شورای  رئیس  تهرودی 
بروات،  بخش  اسلامی  شورای  رئیس  رستمی 
مهدی باقری رئیس شورای شهر بروات، علیرضا 
جزینی زاده رئیس شورای اسلامی بخش مرکزی 
لایه روبی  راه،  حوزه های  مشکلات  خصوص  در 
قنوات، گاز رسانی دهبکری، شهرستان شدن بروات، 
روشنایی روستاهای بدون دهیاری، احداث پست 
فوق توزیع دهبکری، کمبود زمین جهت ساخت 
در  اینترنت  و  آنتن دهی  پوشش  تقویت  و  منزل 

صفحه 2بخش بروات و ...به سخرانی پرداختند.
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جامعه کارگری از ظرفیت های بزرگ توسعه کشور محسوب می شود 

گزارش تصویری جشن ویژه کرمان موتور به مناسبت روز کارگر 

محمدمهدی فداکار یکشنبه ۱۰ اردیبهشت ماه در نشست 
با تشکل های کارگری و کارفرمایی جامعه کار و تولید استان 
و آیین تجلیل از نخبگان جامعه کار و تولید، کارفرمایان 
استان،  برتر  کارگری  بهداشت  خانه های  و  سلامت محور 
جامعه کارگری را از ظرفیت های بزرگ برای توسعه کشور 
دانست و اظهار داشت: پایه اصلی توسعه، تولید است و 

اساس تولید نیز کارگران هستند. 
وی ادامه داد: مهمترین رکن استقلال کشور در استقلال 
سایر  شود،  زیاد  اقتصادی  وابستگی  اگر  است.  اقتصادی 

بخش های کشور نیز تحت تاثیر قرار می گیرد.
استاندار کرمان ابراز داشت: تولید ملی، ظرفیتی است که 
می توان کشور را با آن پیش برد و در قوام و دوام تولید ملی، 

نقش اصلی را کارگران دارند. 
و  تولید  اینکه  برای  نیز  کارفرمایان  کرد:  تصریح  فداکار 

اشتغال پایدار را حفظ کنند، درد و دل ها و دغدغه های 
زیادی در حوزه بانکی، بیمه و دارایی دارند. 

سم  کشور  برای  را  اقتصادی  وابستگی  کرمان،  استاندار 
دانست و گفت: با اینکه مجموعه های کارگری در شرایط 
سخت کاری قرار دارند، اما نیاز عمده ای از استان و کشور را 

تولید و تامین می کنند. 
وی به کاهش سه درصدی نرخ بیکاری در استان نیز اشاره 
داشت و عنوان کرد: ظرفیت خوبی در استان کرمان برای 
توسعه وجود دارد و برای حفظ و دوام اشتغال ایجاد شده 

در استان باید تلاش کرد. 
فداکار اظهار داشت: کارگران در همه سختی ها، پای کشور 
از بخش ها به خودکفایی  و تولید مانده اند و در بسیاری 
شرکت های  نقش  باتجربه  و  نمونه  کارگران  رسیده ایم. 
اصلاح  و  دارند  خود  کاری  مجموعه  در  را  دانش بنیان 

فرآیندی را انجام می دهند. 
استان  در  کارفرمایی  و  کارگری  تشکل  فعالیت ۶2۸   *

کرمان 
مجتبی مصباح مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
کرمان نیز با ارائه گزارشی از عملکرد یک ساله این اداره 
کل، از تحقق ۱۱2 درصدی تعهد اشتغال استان کرمان 
طی سال گذشته خبر داد و گفت: ۶۷ هزار و 32۴ شغل 
در استان ثبت شد که به لحاظ تعداد اشتغالزایی، پنجمین 

استان در سطح کشور هستیم. 
وی به کاهش نرخ بیکاری استان به ۸.2 درصد نیز اشاره 
این زمینه رتبه چهارم  استان کرمان در  افزود:  و  داشت 

کشوری را به خود اختصاص داده است. 
حوزه  در  پرونده  هزار   ۸ از  بیش  به  رسیدگی  مصباح، 
زمان  میانگین  کاهش  و  کارفرمایی  و  کارگری  شکایات 

رسیدگی پروند ها به ۷2 روز، آموزش ۱2۶ هزار نفر ساعت 
در راستای ارتقای ایمنی سطح کارگاه ها را در عملکرد یک 
ساله اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان 

اعلام کرد. 
به گفته مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان، 
۶2۸ تشکل کارگری و کارفرمایی در استان فعال هستند. 

مصباح همچنین از ثبت نام 222۰ نفر از جامعه کارگری 
و کارفرمایی استان کرمان در سی و چهارمین جشنواره 
امتنان خبر داد و گفت: 22 نفر به عنوان کارگر و کارفرمای 

نمونه شناخته شده اند.  
وی افزود: سه نفر از مجموع ۱۹ کارفرما، کارگر و خانه 
بهداشت کارگری برتر امسال که در حضور رئیس جمهور 

تجلیل خواهند شد از استان کرمان  هستند.

در نشست استاندار کرمان با تشکل های کارگری و کارفرمایی جامعه کار و تولید استان، از نخبگان جامعه کار و تولید، کارفرمایان سلامت محور و خانه های بهداشت کارگری برتر استان تجلیل شد.

دوشنبه دهم اردیبشهت ماه شرکت کرمان موتور که بیش از 7000 نیروی کار  دارد، جشنی به مناسبت روز کارگر در سالن آمفی تئاتر ابریشم ارگ جدید بم برای نیروهای خود و با همراهی خانواده آنها برگزار کرد.
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بارش های کشور ۲۰ درصد پژواک عشق در شیوشگان کرمان با جشن تندرستون
کمتر از نرمال

در  بهار  از  روز  چهلمین  در  کرمانی ها  حضور 
و  عشق  پژواک  نوعی  به  شیوشگان  کوه  دامنه 
تکرار زیبای زندگی است که صفا و صمیمیت 
کویری  دیار  اهالی  خونگرم  و  صمیمی  جمع 

کرمان را یادآور می شود.

که  کرمان  کویری  دیار  اهالی  ایرنا،  گزارش  به 
نداشته  سازگاری  سر  آنها  با  لطیف  طبیعت 
سده،  جمله  از  هایی  جشن  برپایی  با  ندارد  و 
سعی  گاهنبارها  و  مهرگان  نوروز،  تندرستون، 
با طبیعت  البته آشتی  در حفظ روحیه خود و 

داشته اند.
روزگی  چهل  در  درست  تندرستون  جشن 
در  واقع  کرمان  شیوشگان  کوه  دامنه  در  بهار 
همجواری  در  و  پردیسان  پارک  خلفی  قسمت 
قلعه دختر و در دامنه کوهی به نام تندرستان 
با حضور بزرگان و اعضای خانواده برای گشایش 
بخت و البته دعا برای سلامتی افراد برگزار می 

شود.
ابری عصر شنبه کرمان گواه بر بیقراری  هوای 
اینکه  به  علم  با  دیار  این  اهالی  اما  بود  آسمان 
ساعاتی  از  دارد  وجود  باران  بارش  احتمال 
کوه  دامنه  در  تندرستون  مراسم  آغاز  از  قبل 
شیوشگان یا همان پارک پدر جمع شده بودند 
و بساط خوراکی های جور و واجورشان از جمله 
ناگهان  که  بود  سهن   ... و  کلمپه  کماچ،  آش، 
دیواره  از  حتی  که  آنچنان  گرفت  تندی  باران 
به  آب  گردشگران  همراه  مسافرتی  چادرهای 

داخل نفوذ کرد.
خانواده ها برای فرار از خیس شدن، هر کدام به 
اما  یا داخل چادرها پناه می بردند  زیر درخت 
انگار باران از این همه شور و شوق زن و مرد، 
به  روز خاص  این  در  دیار  این  و جوان  کودک 

وجد آمده بود و همچنان می بارید.
توقع می رفت بعد از طولانی شدن بارش باران 
از جمعیت داخل پارک کاسته شود اما همچنان 
جمعیت بود که به تعداد افراد شرکت کننده در 

جشن تندرستان اضافه می شد.
مردمان دیار کویری و خشک کرمان که سالها 
با برگزاری جشن های متفاوت به مناسب های 
مختلف از خشک و بی روح شدن روحیه شان 
اند  اینچنین طبیعتی جلوگیری کرده  با وجود 
و  خلق  و  مهمانوازی  و  نجابت  در  که  آنچنان 
از  حالا  اند  شده  جهانیان  شهره  گرم،  خویی 
نبود  قرار  انگار  و  بردند  می  لذت  باران  بارش 

پارک و جشن را ترک کنند.
به  تا  ساله  هزار  سه  کهن  دوران  از  این جشن 
به  یا  تندرستان  نام  به  و  مانده  برجای  امروز 

شود.  می  نامیده  تندرستون  ها  کرمانی  لهجه 
که  بودند  معتقد  گذشته  عهد  در  ها  کرمانی 
دامنه شیوشگان در شرق قلعه کهن گواشیر و 
در جشن  لذا  است  مقدس  مکانی  دختر،  قلعه 
و  روزی  خداوند  از  مکان  این  در  تندرستون 

سلامتی طلب می کردند.
بانوان نازا نیز در جشن تندرستون با انجام غسل 
به این مکان می آمدند و سرانجام دست به دعا 

می شدند تا حاجت بگیرند. کرمانی ها با پخت 
زاغ  سوختن  شمع،  کردن  روشن  نذری،  آش 
می  طلب  عافیت  و  سلامت  خدا  از  پایکوبی  و 

کردند.
برای دختران  تندرستون  در جشن  نیز  مادران 
خود از خدا طلب بخت و اقبال نیک می کردند 
و در این روز و در دامنه کوه شیوشگان به نیت 
می  دختران  چادر  برش  به  اقدام  یمنی  خوش 

کردند.
مخصوصی  غسل  جشن  این  در  کرمانی  بانوان 
را در جشن گاه به جا می آورند که به آن “آب 
شبیه  ریختن  چهل”  “آب  گویند.  می  چهل” 
محلی  مردم  باور  در  و  است  تعمید  غسل  به 
یافتن خواستگار  باز شدن بخت و  خاصیت آن 
برای دوشیزگان، بارداری برای زنان نازایی است 

که در فرزندآوری مشکل دارند.
بانوان کرمانی در این جشن اقدام به پخت آش 
می کنند و به نیت نذر و برآورده شدن حاجت 
آن را به دیگران تعارف می کنند. در جوار کوه 
مسیحیان  قدیمی  های  قبرستان  تندرستان 
های گذشته  در سال  که  دارد  قرار  یهودیان  و 

تخریب شده اند.

کارشناس کرمان شناسی نیز معتقد است، یکی 
از ویژگی های ایرانیان در گذر تاریخ این بوده 
و  ترجیح می دادند  بر غم  را  که همواره شادی 
تلاش می کردند زمینه ای برای شادی و سرور 
خودشان در برگزاری مراسم ویژه ای به وجود 

آوردند.
قرآن  اینکه  به  اشاره  با  زاده  گلاب  محمدعلی 
کریم و دین اسلام نیز به شاد بودن تاکید دارند 
اجتماعی  لذا هر جا بحث زندگی  تصریح کرد: 
اندوه مطرح  بعد  و  اول شادی  مطرح می شود 

می شود.
وی گفت: فلسفه جشن تندرستان این است که 

زمینه تندرستی را به وجود می آورده است.
به  اشاره  با  شناسی  کرمان  کارشناس  این 
سیزده  سده،  نوروز،  چون  مراسمی  برگزاری 
بدر و جشن تندرستان در کرمان اظهار داشت: 
نازا و یا دخترانی که  کرمانی ها معتقدند زنان 
درصدد ازدواج هستند با شرکت در این جشن 

به مرادشان می رسند.
وی تاکید کرد: هدف حرکت ها و جنب و جوش 
طراوت  و  زیباسازی  تندرستان  جشن  های 

بخشی به زندگی است.
تندرستون  جشن  مایه  بن  گفت:  زاده  گلاب 
شادی و سرور بوده و در این راستا در کنار کوه 
شیوشگان اتاقکی بوده که در آن دو کار را انجام 

می دادند.
و  اجنه  اعتقاد داشتند  اظهار داشت: مردم  وی 
ای  لذا سفره  کرده  نفوذ  بیمار  فرد  در  شیطان 
و  گفتند  می  بوخوش  آن  به  که  انداختند  می 
بیماران  شفای  برای  و  کردند  می  روشن  عود 

دعا می کردند.
محل برگزاری جشن تندرستان اکنون در پارک 
پدر انتهای خیابان شهدا یا همان زریسف است.

کوه شیوشگان در شرق شهر کرمان واقع شده و 
قدمت ناحیه دستکند این کوه به ۱2 هزار سال 
قبل بر می گردد که »شیوشگان« نام باستانی و 
آثار  چشم گیرترین  از  یکی  و  کوه  این  امروزی 

تاریخی و گردشگری این شهر است.
پیچیدن صدای  دلیل  به  کوه  این  تسمیه  وجه 
شیون  و  ناله  شبیه  تولید صدایی  و  آن  در  باد 

بوده است.
استان کرمان در جنوب خاوری ایران واقع شده 
از  یزد،  و  خراسان  های  استان  با  شمال  از  و 
با سیستان  از خاور  استان هرمزگان،  با  جنوب 
و بلوچستان و از باختر با استان فارس همسایه 

است.

سریع  رشد  کشور  هواشناسی  سازمان  رئیس 
و  اقلیم  تغییر  و ۶۰،  اواخر دهۀ 5۰  در  جمعیت 
خشکسالی، بهره برداری بی رویه از منابع آب، تحریم 
بین  انتقال  مرزی،  آب های  اقتصادی،  مباحث  و 
حوزه ای، جایگزین کردن چاه و سد به جای قنات و 
تغییر الگوی کشت در کشاورزی به عنوان برخی از 
مهم ترین چالش های آب یاد کرد و گفت: »بیش از 
۹۰ درصد آب در حوزۀ کشاورزی از بین می رود و 
طبق بررسی ها، میزان بهره وری هر هزار واحد آب 
شاید حدود 35 واحد باشد و این موضوع بیانگر لزوم 

تغییر الگوی کشاورزی است«.
سحر تاج بخش با استناد به گزارش واحد اطلاعات 
اکونومیست افزود: »در بررسی های جهانی، منطقۀ 
خاورمیانه و شمال آفریقا دارای بیش ترین تنش های 
در  کشور   ۴۴ می شود  پیش بینی  و  هستند  آبی 
مناطق مذکور تا سال 2۰۴۰ با تنش آبی تا سطح 

بسیار بالا یا بالا مواجه شوند«.
وی در تشریح آخرین وضعیت اقلیمی کشور، بیان 
کرد: »دمای کشور طی پنجاه سال گذشته، در هر 
دهه ۴/۰ درجۀ سانتیگراد افزایش یافته، بارش روند 
کاهشی داشته و در هر سال حدود ۸/۴ میلیمتر 

بر میزان تبخیر و تعرق کشور افزوده شده است«.
تاج بخش در خصوص وضعیت خشکسالی کشور 
براساس شاخص SPEI از سال ۱3۷2 تا ۱۴۰۱ 
نیز گفت: »خشکسالی ها تقریباً روند افزایشی داشته 
و کشور در دهه های اخیر، بیشتر تحت تاثیر این 
پدیدۀ خزنده بوده، طی دو سال گذشته خشکسالی 
پیاپی داشتیم و امسال نیز متاسفانه شرایط کشور 
خوب نیست و در زمان حاضر میانگین بارش کشور 

2۰ درصد زیر نرمال است«.
با  از تسنیم، وی  به گزارش فردای کرمان به نقل 
بیان این که نمی توان نقش آب در سیاستگذاری ها 
را نادیده گرفت،  اظهار کرد: »نقش تجمیعی آب در 
برهمکنش بین جو، اقیانوس، خشکی ها و دریاها 
یکی از اساسی ترین موارد است و تدوین برنامه ها 
ملاحظات  گرفتن  نظر  در  با  باید  قوانین  وضع  و 
زیست محیطی از جمله تغییر اقلیم صورت پذیرد 
و در صورت عدم رعایت این موضوع با پیامدهای 

ناگوارتری روبه رو خواهیم بود«.
 تاج بخش با اشاره به این که باور عمومی در بحران 
آب کشور بر این است که با مدیریت مناسب منابع 
آبی می توانیم شرایط را از وضع موجود بهتر کنیم، 
 افزود: »در واقع اجماع بر این است که اگر مسئلۀ 
آب به صورت حکمرانی مدیریت شود، اثربخش تر 
خواهد بود نسبت به آنچه که در اختیار دولت یا یک 
بخشی از دولت باشد، چراکه آب مانند: هوا، خاک و 
... بخشی از سرمایۀ سرزمینی است. بنابراین نقش 
حکمرانی  این  در  می تواند  و سمن ها  مردم  تمام 

تاثیرگذار باشد«.
رهبر  به موضوع خصوصی سازی که  اشاره  با  وی 
شد:  یادآور  دارند،  تاکید  آن  بر  انقلاب  معظم 
اثربحش  این زمینه  »خصوصی سازی می تواند در 
باشد و ارائۀ خدمات کارآمد در کنار یک نظام اداری 
توانمند و یک نظام قضایی پاسخگو و عادل می تواند 

تمام مشکلات حوزۀ آب را برطرف کند«.
ایران  در  آب  قانون  از  هواشناسی  سازمان  رئیس 
بین  پیچیده  تعامل  را حاصل یک  حکمرانی آب 
رویکرد  و  دولت  سنت،  عملکرد،  مولفۀ  چهار 
برای مدیریت در زمینۀ تخصیص آب و بهره وری 
اقتصادی،  »عوامل  داد:  ادامه  و  کرد  قلمداد  آن 
اجتماعی، سیاسی و زیست محیطی از اصلی ترین 
عوامل ابعاد حکمرانی آب هستند و تمرکز باید بر 

مدیریت مصرف آب باشد«.
جمعیت،  رشد  سریع،  شهرنشینی  وی،   گفتۀ  به 
بر  اقتصادی  توسعۀ  و  هوایی  و  آب  تغییرات 

سیستم های آبی فشار وارد می کند.

رئیس سازمان هواشناسی مطرح کرد؛
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مشارکت شورای اسلامی شهر و شهرداری بم در همایش ایده پروری در حوزه خرما
به گزارش طلوع بم؛ جلسه شورای اسلامی شهر بم با حضور دکتر حمید سرحدی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بم، سرهنگ احمد بدرآبادی فرمانده ناحیه مقاومت بسیج و همچنین معاونین خدمات شهری و 

فضای سبز شهرداری بم چهارشنبه ششم اردیبهشت با دستور کار همایش ایده پروری در حوزه خرما برگزار شد. 
در این جلسه در خصوص نحوه مشارکت شهرداری برای برگزاری این همایش به گفتگو پرداخته شد و در نهایت در صحن شورا مصوب شد شورا و شهرداری در برگزاری این همایش مشارکت داشته باشند.

لازم به ذکر است این همایش در سطح کشوری و با حضور بیش از ۷۰ ایده پرداز از سراسر کشور در تاریخ ۱3 و ۱۴ اردیبهشت ماه در دانشگاه آزاد بم برگزار خواهد شد.

گفت:  بم  اسلامی  شورای  رییس  نایب  سلجوقیان  حامد 
یکسری مشکلات در بحث خرمامانند بهبود وضعیت فروش 
محصول خرما وجوددارد که باید برنامه ریزی در راستای 

برنامه های فرامنطقه ای صورت بگیرد .
او می گوید متاسفانه بازار هدف محصول خرما به دلایل 

مختلف به وجود نیامده است .
ادامه سرهنگ بدرابادی فرمانده ناحیه مقاومت سپاه  در 
گفت: در حوزه رویدادها بعد از بیانیه گام دوم انقلاب توسط 
مقام معظم رهبری ، مجموعه ای در سپاه و بسیج راه اندازی 
شد.او افزود:اولین موضوع بیانیه گام دوم انقلاب بحث علمی 
فناوری بود که در مجموعه بسیج اقشار متخصص، مسایل 
و مشکلاتی که در حوزه های مختلف هر شهرستان وجود 
دارد را بررسی کردند .به گفته او یکی از موضوعاتی که یک 

سال و نیم روی آن بررسی شده بحث خرما است .
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج اظهارداشت:اواخر هفته آینده 
میزبان میهمانان و کارشناسان کشوری برای رویداد علمی 

خرما خواهیم بود.
سرهنگ بدرابادی توضیح داد: اقتصاد این منطقه بخش 
عظیمی از آن به خرما بستگی دارد و همگی دستی بر آتش 
دارند.او تاکیدکرد: دنبال آرم نیستم اما آرمان برای من مهم 

است اینکه محصول این رویداد چه خواهد بود .
رییس دانشگاه آزاد اسلامی بم نیز گفت: خرمای مضافتی بم 
در سطح جهانی به عنوان برند شناخته شده اما نتوانستیم از 
تمام ظرفیت های آن استفاده کنیم واگر از صنایع جانبی 
آن استفاده کنیم حداقل روزانه ۱۰ میلیارد تومان میتواند 

در بحث صنایع جانبی خرما درآمد داشته باشیم .
دکتر سرحدی بیان کرد: در سطح کشور کارهای خوبی 
انجام شده است و در تبریز صنایع تبدیلی ، اصفهان روی 
هسته خرما  و بم نیز صنایع جانبی کارخانه نئوپان بم نیز 

از بهترین مثال هایی است که می تواند توسعه پیدا کند .
تمام  از  تذ  بود  شده  سعی  رویداد  این  در  عنوان کرد:  او 
شرکت های فعال سراسر کشور  که به نحوی در صنعت 
غذا و خرما کار می کنند دعوت شود اما به دلیل محدودیت 

منابع امکان پذیر نیست.
سلامت  فناوری  رشد  مرکز  مشاور  شریفی نیا  محمدرضا 
دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان نیز بیان کرد: زیست بوم 
فناوری و نوآوری و کارآفرینی در کشور شکل گرفته و هر 
روز قوت پیدا میکند و نقش سازمان ها و دانشگاه ها در این 
فناوری پررنگ تر است. او عنوان کرد:قبلا دانشگاه های ما 
مرکز رشد نداشتند و تنها کار آموزشی و علمی انجام می 
دادند اما چند سالی است که دانشگاه هابا جامعه و صنعت 

ارتباط گرفته تا مشکلات بومی خود را پیدا کنند.
شریفی نیا اضافه کرد: در استان کرمان زیست بوم فناوری 
و نوآوری شکل گرفته ما هنوز در شرق استان این کسب و 
کارها شکل نگرفته است. به گفته او در این رویداد به دلیل 
ابتدا نگاه  اینکه منابع مالی زیادی جمع آوری نشده در 

زیرساختی در حوزه خرما خواهیم داشت .
مشاور مرکز رشد فناوری سلامت دانشگاه علوم پزشکی 
رفسنجان گفت: در این رویداد سعی می شود تا به پرورش 
ایده پردازی کمک کنیم و در نگاه اول ایده پردازان حوزه 
خرما را کشف کنیم تا اتفاق خوبی رخ دهد و ما نیز این ایده 
ها را پرورش دهیم و خوراکی که می دهیم در حوزه صنعت 
خرما است . او می گوید ایده پرداز در حوزه خرمایی کم 
نداریم، مشکل این است منابعی که داریم صرف ایده های 
نارس می شود و متاسفانه روی فرآیندهای اشتباه منابع 
هزینه می شوند و بهتر است در ابتدا اصول اولیه را به ایده 

پردازها یاد دهیم .
فردی  دید  اول  فاز  در  رویداد  این  در  افزود:  شریفی نیا 

افراد حمایت می شوند  ازاین  نگاه بعدی  مهم است و در 
و وارد مرکز رشد می شوند ، و سپس فاز ملی و فراملی را 
در برنامه داریم . در ادامه کریم غضنفرآبادی عضو شورای 
شهر گفت:برگزاری این رویداد اقدام بسیار موثری است زیرا 
متاسفانه تاکنون درخصوص خرما هیچ رویداد و همایشی 

برگزار نشده است.
او ادامه داد: اقداماتی که سپاه در جنوب انجام داده است 
جای تقدیر دارد و توقع داریم که سپاه مقتدر در بحث شرق 

هم اقداماتی انجام دهد .
غضنفرآبادی خاطرنشان کرد: افراد گمشده ما در جلسه ها 
کشاورزان هستند همچنین تجار خرما ، نخبگان علمی و 

دانشجویان باید در این همایش ها شرکت کنند .
او توضیح داد: شورای شهر به عنوان خادم مردم در کنار 
تمام مسایلی که به نفع مردم باشد قرار دارد و اگر مجری 
سپاه است دیگر حرفی برای گفتن نیست و با تمام توان 

پشت علمدار قرار داریم .
به گفته او درخصوص تعداد نفرات و اسکان و ایاب ذهاب و 
پذیرایی این افراد شفاف سازی شود تا مشخص گردد برای 

چه تعداد چه کارهایی قرار است انجام شود .
عضو شورای شهر بم بیان کرد: درصورتی که برگزاری این 
همایش نتیجه بخش باشد برای سرمایه گذاران فرش قرمز 
پهن میکنیم و استقبال هم خواهیم کرد زیرا تنها برگزاری 

یک همایش بدون نتیجه فایده ندارد.
به  نیز  شهر  اسلامی  شورای  رییس  عزیزآبادی  منصور 
همدلی در شورا اشاره کرد و گفت حتی اگر یک نفر هم 

امضا کند حرف و موافقت بقیه اعضا را اعلام کرده است .
علی جزینی دیگر عضو شورای شهر بم نیز گفت :متاسفانه 
در بم نزدیک به پنج یا شش مورد محصولات خرما کشت 
می شود درصورتی که اگر محصولات دیگر نیزکاشته شود 

ارزش خرما بالاتر می رود. او به خواص پزشکی خرمای 
مضافتی اشاره کرد و افزود: از هسته خرما نیز در بحث 
دکتر  از  است  بهتر  که  هایس می شود  استفاده  دارویی 

افلاطونیان نیز در این همایش دعوت به عمل آید .
حبیب الله قلعه خانی عضو شورای شهر بم نیز گفت: هدف 
اصلی و زیربنای این رویداد این است که یکسری افراد به 
عنوان سفیر می توانند به این خودباوری برسند که در این 

عرصه ایده دهند و ایده پردازان خوبی شوند.
او بیان کرد: خرما دچار اشکالات متعددی است از نگهداری 

نخل خرما در بحث الیاف تا بسته بندی و بازار فروش 
قلعه خانی عنوان کرد: از خرما به عنوان یک غذا و محصول 
ارزشمند می توان استفاده کرد همانطور که در کشورهای 

اروپایی خرما به صورت دانه ای به فروش می رسد .
سمانه سام نژاد عضو شورای شهر نیز اظهارداشت: جای 
ایده در حوزه خرما بسیار خالی است و بحث خرما را به 
عنوان نگاه اقتصادی نباید نگاه کرد و باید بدانیم خرمای 
این شهرستان ثبت جهانی است . او گفت: اقدامی که شروع 
شده مطمینا بدون خطا نیست ، و در دوره های بعد بهتر 
به مرحله اجرا می رسد . سام نژاد اضافه کرد: سپاه هر زمان 
برای خدمت به مردم ورود کرده پیروز بوده است و ما بر 
خود وظیفه می دانیم در خدمت سپاه باشیم. عضو شورای 
شهر تاکیدکرد: در تاریخ خلاق ترین انسان ها را بم داشته 
است همانطور که یک روزی بزرگان ما در کویر معجزه 
سرسبزی و قنوات را خلق کردند اما متاسفانه ما میراث 

داران هیچ برنامه ای برای آن نداشتیم.
در این جلسه در خصوص نحوه مشارکت شهرداری برای 
برگزاری این همایش به گفتگو پرداخته شد و در نهایت در 
صحن شورا مصوب شد شورا و شهرداری در برگزاری این 

همایش مشارکت داشته باشند.



5 سال شانزدهم   شماره   310 سه شنبه 12 اردیبهشت  1402

 امسال پروژه های عمرانی مختلفی را به سرانجام می رسانیم

گلچینی از پروژه های عمرانی در حال اجرای شهرداری بم 

علیرضا ریاضی شهردار بم عنوان کرد:

طلوع بم - ناهید ذاکری: علیرضا ریاضی شهردار بم در 
شهرداری  بودجه  تنظیم  و  شهرداری  وظایف  خصوص 
و برنامه هایی که امسال قرار است اجرایی شوند گفت: 
در  پروژه های شهری خصوصاً  انواع  داریم  بنا  امسال  ما 
حوزه عمران شهری و عمرانی را به سرانجام برسانیم که از 
مهمترین این پروژه ها، پروژه آسفالت شهر بم هست که از 
سال گذشته با همکاری وزارت راه و شهرسازی در جهت 

تهیه قیر با عنوان نهضت آسفالت شروع شد.
با  را  آسفالت  که  است  این  ما  برنامه  امسال  افزود:  وی 
عمرانی  های  پروژه  دهیم.  ادامه  کاملتر  و  بیشتر  شدت 
که در بودجه داریم باید از طریق انجام مناقصه و انتخاب 
انتخاب  مرحله  شود.  ختم  فعالیت،  شروع  به  پیمانکار 
پیمانکار بعضی از پروژه ها مانند بهسازی میدان شهدای 
خیابان های  سازی  رو  پیاده  باغدشت(،  )میدان  گمنام 
بسطامی،بعثت، شهدای گمنام،سرگرد سخایی و بهسازی 
و پیاده روسازی بلوار مقابل بهشت زهرای شهر به اتمام 
رسیده و فعالیت اجرایی آنها در سطح شهر شروع شده 
است.اضافه بر آن انجام پروژه های ریز و خُرد سطح شهر 
 که درخواست شهروندی و بنوعی مصوبه شورای ترافیک 
شهر است مانند تعریض کردن بخشی از خیابان مدرس 
مقابل خیابان فردوسی که  عرض کم خیابان باعث ایجاد 
ترافیک شده بود ما به جهت روان سازی ترافیک و عمران 
شهری آنجا را تعریض کردیم تا روان سازی ترافیک صورت 

گیرد.همچنین یکی دیگر از مصوبات شورای ترافیک آزاد 
سازی مسیر بلوار سیدالشهدا به اتوبان و بلوار خلیج فارس 
از  سمت بروات که وارد اتوبان می شویم و به سمت بلوار 

سیدالشهدا  می رویم انجام شده است.
وی ادامه داد: از برنامه های دیگری که امسال در دستور 
کار داریم ادامه ساخت سایبان پیاده رو یکطرفه)خیابان آیت 
الله کاشانی(است که اکنون در حال مناقصه برای انتخاب 
پیمانکار است. همچنین پیاده رو سازی خیابان  بوعلی و 
تکمیل پیاده سازی بلوار صاحب الزمان  نیز در حال مناقصه 

و انتخاب پیمانکار  و شروع فعالیت هستند.
وی  در خصوص ورودی شهر بیان کرد: ورودی شهر از 
میدان ولایت به سمت داخل شهر تا تقاطع اولی که جلوی 
پارک شهید سلیمانی هست در دستور کار است و مشاور 
مناقصه  و  نهایی خواهد شد  آن  بزودی طرح  و  گرفتیم 
برگزار خواهد شد تا بهسازی و مناسب سازی قطعه اول 
اتوبان و بلوار آیت الله هاشمی انجام گیرد و در ادامه به 
سمت طراحی و مناقصه کوچه باغ های شهری که در محله 
باغدشت انتخاب کردیم و پیمانکار در حال طراحی هست و 
الِمان های سطح شهر همچنین پیاده رو سازی های دیگری 
نیز در سطح شهر  همچنین ساختمان آرامستان ها را در 
دستور کار داریم و آنچه پروژه داریم بنا به بودجه استخراج 
می کنیم و برنامه هایی در بازه های زمانی سه ماهه تعریف 

کردیم تا به اجرا برسانیم.
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان مطرح کرد:

کمبود پرستار در کرمان علت اصلی نارضایتی از حوزۀ درمان

هفتۀ  مناسبت  به  کرمان  علوم پزشکی  دانشگاه  رئیس   
ارائۀ  ضمن  و  شد  حاضر  خبرنگاران  جمع  در  سلامت 
گزارشی از مهم ترین اقدامات انجام شده در حوزۀ درمان به 

پرسش خبرنگاران پاسخ داد.
علت  مهم ترین  که  گفت  سخنان  این  از  بخشی  در  وی 
نارضایتی در بخش درمان، مربوط به کمبود پرستار است 
برای  شرکتی  پرستاری  نیروی  استخدام ۱2۰  مجوز  که 

امسال گرفته شده است.
دکتر مهدی احمدی نژاد همچنین با اشاره به دغدغۀ مردم 
درخصوص منشی پزشکان، گفت که با همکاری سازمان 
نظام پزشکی و بیمه سلامت استان کرمان، برای منشی ها 
و سپس شناسنامه دار  برگزار می شود  آموزشی  دوره های 

می شوند.
وی تاکید کرد که از این پس تمام کسانی که می خواهند 
به عنوان منشی در کرمان کار کنند باید در این دوره ها 

شرکت کنند.
دانشگاه  رئیس  فردای کرمان،  خبرنگار  گزارش  به 
در  اردیبهشت ماه   ۱۱ دوشنبه  عصر  کرمان  علوم پزشکی 
نشست خبری به مناسبت هفته سلامت، بیان کرد: »در 
یک سال گذشته چالش های متفاوتی پشت سر گذاشتیم 
و در دو سال اخیر سنگین ترین تحریم ها شامل کشور شد 
و حتی در تحویل داروهای سرطانی مخصوصا در حوزۀ 
با تولید دارو  با تحریم سختی روبه رو بودیم که  کودکان 
در داخل و تدابیری که اندیشیده شد از این تنگناها عبور 

کردیم«.
 

راه اندازی بیمارستان مادر و کودک
و  داد  خبر  کودک  و  مادر  بیمارستان  مجوز  اخذ  از  وی 
خاطرنشان کرد: »تمام کادر درمانی این بیمارستان خانم 
کمک  اوقاف  از  بیمارستان  این  ساخت  برای  و  هستند 

خواهیم گرفت«.
جایگزین  بیمارستان  ساخت  به  اشاره  با  احمدی نژاد 
بیمارستان شفا، افزود: »این بیمارستان ۷۰۰ تختخوابی، به 
نام شهید سپهبد سلیمانی در همان مکان بیمارستان فعلی 
شفا احداث خواهد شد که نقشه های آن تهیه و تایید شده 

و امسال قسمت عملیاتی آن آغاز می شود«.
وی از راه اندازی یک مرکز بازتوانی در محل اورژانس قدیم 
بیمارستان شهید باهنر با کمک خیرین خبر داد و یادآور 
نرخ  با  بسیار گسترده ای  دارای خدمات  مرکز  »این  شد: 

دولتی، دستگاه های پیشرفته و کادر بسیار خوب است«.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان ادامه داد: »امسال نیز 

با کمک خیریه »یاس«، بخش فوق تخصصی بازتوانی برای 
کودکان، با تجهیزات روز دنیا راه اندازی خواهد شود«.

زخم، گفت: »بخش  کیلینیک  راه اندازی  به  اشاره  با  وی 
تخصصی درمان زخم در خیریه ثامن الاحجج استقرار یافته 
و یک مرکز دیگر نیز قرار است در بیمارستان شهید باهنر 

راه اندازی شود«.

کمبود پرستار علت نارضایتی از حوزۀ درمان
احمدی نژاد در ادامه با اشاره به کمبود پرستار در کرمان، 
گفت: »بر اساس ارزیابی هایی که انجام دادیم مشخص شد 
یکی از مهم ترین علت های نارضایتی عمومی که در بخش 
دولتی دیده می شود، کمبود نیروی پرستار و کادر درمان 
داشتیم  تخت  تعداد  و  پرستار  نظر  از  ما  که  بود. عددی 
تمام پرستاران  بودیم.  تقریبا جزو 5 دانشگاه آخر کشور 
را با شیفت های اضافه و طاقت فرسای سیستم دولتی از پا 
درآوردیم و مسلما نمی توانستند پاسخگوی بیمار باشند«.

وی بیان کرد: »امسال حدود ۹۰۰ نیرو استخدام خواهد 
شد و همچنین مجوز ۱2۰ نیروی پرستاری شرکتی گرفته 
بیمارستان  و  افضلی پور  بیمارستان  در  عمدتا  که  شده 

شهرستان بافت توزیع می شوند«.

 منشی های کرمانی شناسنامه دار می شوند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان همچنین یادآور شد: 
»با همکاری سازمان نظام پزشکی و بیمه سلامت استان 

کرمان، موضوع شناسنامه دار کردن منشی ها را کلید زدیم 
که طی آن منشی ها قرار است دوره های آموزشی برخورد 
با افراد، کار با کامپیوتر و دوره های روانشناسی را سپری و 
شناسنامه دریافت  کنند، پس از آن اگر از کسی شکایت، 
و اثبات شود، می توانیم با منشی برخورد کنیم و با باطل 

کردن شناسنامه، او را از مدار کار خارج کنیم«.
دوره های  بعثت  کلینیک های  اظهار کرد: »در سطح  وی 
استان  سطح  در  به زودی  و  کردیم  شروع  را  آموزشی 
که  کسانی  تمام  پس،  این  از  و  یافت  خواهد  گسترش 
شناسنامه دار  باید  کنند  کار  منشی  به عنوان  می خواهند 

شوند«.

مشکل تامین زمین شهرک سلامت
احمدی نژاد در ادامه با اشاره به مشکل تامین زمین شهرک 
سلامت شهر کرمان، توضیح داد: »از ابتدای امر که به عنوان 
رئیس دانشگاه منصوب شدم و دغدغۀ مردم را می دانستیم 
جلسه  چندین  شود،  راه اندازی  باید  سلامت  شهرک  که 
با استاندار و شهردار کرمان داشتیم. زمین های متعددی 
معرفی شد اما این زمین ها شرایطی که ما می خواستیم را 
نداشتند، زیرا باید دسترسی خوب باشد و جایی باشد که 

باعث ترافیک نشود«.
وی ادامه داد: »بر اساس افقی که طراحی شده است، قرار 
است علاوه بر کلینیک های دولتی، مطب های شخصی نیز 
در یک بازۀ زمانی 5 تا ۱۰ سال به شهرک سلامت منتقل 

کودکان  برای  بازی  مکان  دارای  باید  این شهرک  شوند. 
باشد و جای دلنشینی برای خانواده ها باشد تا زمان معطلی 

بتواند از آن محیط استفاده کند«.
وی بیان کرد: »شهرداری باید زمین هایی به ما اختصاص 
بدهد که کاربری درمانی داشته باشد که چنین زمینی با 

این متراژی که ما می خواهیم، ندارند«.
در  زمین  »یک  داد:  ادامه  علوم پزشکی  دانشگاه  رئیس 
نداشت،  خوبی  دسترسی  که  دادند  پیشنهاد  هفت باغ 
ضمن این که در هفت باغ قرار است یک بیمارستان ۷۰۰ 
مرکز  شود،  احداث  مستضعفان  بنیاد  توسط  تختخوابی 
ناباروری نجمیه در آن مسیر است، بیمارستان افضلی پور 
و پردیس دانشگاه نیز در همان منطقه قرار دارند و اگر 
شهرک سلامت هم در همان منطقه احداث شود، ترافیک 

زیادی صورت می گیرد«.
وی خاطرنشان کرد: »باید تمرکز ما بیشتر سمت ترمینال 
داریم.  خیلی خوب  بزرگراه  یک  آن جا  زیرا  باشد،  جدید 
هنوز بیمارستانی آن جا وجود ندارد، دسترسی به فرودگاه 
و راه آهن دارد و در صورت وقوع حادثۀ بزرگی مانند زلزله، 
برای انتقال بیماران دسترسی خوب است، اما هنوز زمینی 

در آن جا به ما معرفی نشده است«.
احمدی نژاد گفت: »زمین برای احداث شهرک سلامت باید 

حداقل بین 3۰ تا 5۰ هکتار باشد«.

عدم پرداخت هزینۀ درمان توسط افاغنه
وی در ادامه با اشاره به وضعیت درمانی اتباع افغانستانی 
در کرمان و تحمیل بعضی هزینه ها به استان، گفت: »بافت 
کلی جمعیتی شهرستان های زرند و بردسیر طی چند سال 
آینده به افاغنه تبدیل می شود و شهرستان رفسنجان نیز 

بعد از این دو شهرستان قرار دارد«.
پولدار  که  کسانی  حتی  »افاغنه  شد:  یادآور  احمدی نژاد 
هستند، یاد گرفته اند بابت درمان پولی پرداخت نمی کنند 
و این در حالی ست که الان بسیاری از کارهای اقتصادی 
خوب  بسیار  آن ها  مالی  وضع  و  آن هاست  دست  استان 

است«.
وی با بیان این که بیمار ایرانی را نمی توانیم رایگان درمان 
اتباع بیگانه به  کنیم، ادامه داد: »این در حالی است که 

دلیل نداشته شناسه، بدون هزینه درمان می شوند«.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت: »بخش زیادی 
اختیار  در  افضلی پور  بیمارستان    NICU تخت های  از 

نوزادان افغانستانی است«./

آگهی حراج حضوری

بموجب پیشنهاد شماره 4 مورخ 1402/1/31 دهیاری و مجوز شماره 31 مورخ 1401/5/13 شورای اسلامی روستای کروک در نظر دارد نسبت به فروش 1 - یک 

دستگاه تراکتور فرگوسن مدل 13۸5، 2- یک دستگاه تریلی تک محور ، دوچرخ تراکتور  3- یک دستگاه سم پاش بادله هشتصد لیتری  4 - یک دستگاه تانکر آب 

فلزی با ورق گالوانیزه از طریق برگزاری حراج حضوری در ساعت ۹ صبح مورخ 1402/2/16 روز شنبه در محل بخشداری بروات اقدام نماید، لذا از کلیه افراد واجد 

شرایط و متقاضی شرکت در حراج دعوت بعمل می آیدضمنا در مقابل فروش وجه نقد جهت واریز به حساب دهیاری دریافت می گردد و پرداخت هرگونه مالیات 

و عوارض و هزینه چاپ آگهی بعهده خریدار می باشد کمیسیون حراج در رد یا قبول پیشنهادات مجاز می باشد. ضمنا شرکت کنندگان می توانند در تاریخ های 

1402/2/15 و 1402/2/16 از دستگاه مورد نظر در محل دهیاری کروک واقع در روستای کروک بازدید بعمل آورند.

شرکت کنندگان موظفند جهت شرکت در مزایده مبلغ 400/000/000 ریال به شماره حساب ۸۹511۸75 بنام دهیاری کروک نزد بانک ملت واریز کنند .

دهیاری روستای کروک
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در نشست خبری مدیرکل آموزش و پرورش استان مطرح شد:

از تدوین کتاب شهدای معلم کرمان تا بهره برداری از ساختمان ستادی 
آموزش و پرورش بعد از ۳۳ سال

به  اشاره  با  کرمان  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
جدید  ساختمان  از  بلوک  پنج  ساخت  برای  پیگیری ها 
اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: امیدواریم 
این ساختمان امسال به بهره برداری برسد زیرا ساختمان 
قدیمی بسیار فرسوده و پروژه ساختمان جدید 33 سال 

معطل مانده است.
رضا رضایی امروز ۱۱ اردیبهشت ماه در نشست خبری 
با اشاره به فرا رسیدن هفته بزرگداشت مقام معلم اظهار 
کرد: مراسم تجلیل از معلمان نمونه استان روز یکشنبه 

۱۷ اردیبهشت ماه جاری برگزار می شود. ضمن اینکه ۹ 
با  نمونه  معلمان  دیدار  کشوری  برنامه  در  استان  معلم 

رهبر معظم انقلاب حضور خواهند یافت.
وی با اشاره به اینکه بنای ما بر این است از پیشکسوتان 
گردهمایی  افزود:  کنیم،  تجلیل  تربیت  و  تعلیم  امر 
را  استان  پرورش  و  آموزش  قبل  دوره های  کل  مدیران 

برگزار خواهیم کرد.
در  معلم«  »سپاس  زنگ  نواختن  کرد:  تصریح  رضایی 
مدارس برای تقدیر از فعالیت های معلمان در روز شنبه 
با  در شهرستان ها  برنامه هایی  برگزاری  اردیبهشت،   ۱۶
حضور معاونان اداره کل آموزش و پرورش استان و... از 
جمله برنامه های بزرگداشت هفته معلم در کرمان است.

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان در ادامه با اشاره 
پرورش  و  آموزش  اداره  معلم  آستانه هفته  در  اینکه  به 
آن منصوب شد،  و مدیر  شهرستان جازموریان مستقل 

گفت: منطقه جازموریان ۱3 هزار دانش آموز دارد.
وی در ادامه با اشاره به عملکرد آموزش و پرورش استان 

هزار   3۰ از  بیش  کرد:  اظهار  گذشته  سال  در  کرمان 
مکتب  اردوهای  قالب  در  استان  سراسر  از  آموز  دانش 
یافتند  کرمان حضور  شهدای  گلزار  در  سلیمانی  شهید 
اعزام  نور  راهیان  اردوهای  به  آموز  دانش  نفر   5۷۰۰ و 

شدند.
برای  مطالعاتی  پایگاه  راه اندازی ۹۰  به  اشاره  با  رضایی 
 ۱2۰ گفت:  استان  سطح  در  کنکوری  آموزان  دانش 
هنرستان های  برای  کارگاهی  تجهیزات  تومان  میلیارد 

استان در سال گذشته خریداری شد.
وی با بیان اینکه کتاب شهدای معلم استان کرمان در 
هزار   5۰ گذشته  سال  کرد:  اظهار  است،  تدوین  دست 
از سراسر استان در اردوی یک روزه شرکت  دانش آموز 

کرده و از آموزش های قرآنی لازم بهره مند شدند.
به  اشاره  با  کرمان  استان  پرروش  و  آموزش  مدیرکل 
از ساختمان جدید  بلوک  برای ساخت پنج  پیگیری ها 
اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: امیدواریم 
این ساختمان امسال به بهره برداری برسد زیرا ساختمان 

قدیمی بسیار فرسوده است و پروژه ساختمان جدید 33 
سال معطل مانده است.

استان  کرد:  بیان  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  وی 
کرمان با افتتاح ۴۱۰ کلاس درس رتبه اول را در افتتاح 
کلاس های درس به دست آورد. برای مهرماه نیز حدود 

۸۰ پروژه افتتاح خواهد شد.
رضایی اظهار کرد: کلنگ زنی ۷2 مدرسه از محل جذب 
از محل  نیز  انجام شده، ۹۸ مدرسه  کمک های خیرین 
رسید  خواهد  بهره برداری  به  مدارس  نوسازی  اعتبارات 
فراهم  دانش آموزان  برای  را  امنی  داریم فضای  و تلاش 
کنیم.مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان از افتتاح 
در شهر کرمان  نفر  با ظرفیت ۱۱۰۰  سالن شایستگان 
در آینده ای نزدیک خبر داد و گفت: افزایش 3۱ درصد 
فضای ورزشی مدارس، مناسب سازی فضاهای ورزشی 
برای دانش آموزان با نیازهای ویژه و... از جمله اقدامات 

یک سال گذشته آموزش و پرورش کرمان است.

تدوین بیش از ۷۰ درصد طرح تفصیلی شهر بم  

جلسه طرح تفصیلی شهر بم با حضور محمد برزنگ 
افضلی  کوروش  شهردار،  ریاضی  علیرضا  فرماندار، 
مجری طرح و دیگر روسای ادارت مربوطه شنبه نهم 

اردیبشهت ماه در فرمانداری بم برگزار شد.
 کوروش افضلی مجری طرح تفصیلی بم و مدیرعامل 
بالای ۷۰  پیشرفت  از  جلسه  این  در  آمودان  شرکت 
درصد طرح تفصیلی خبر داد و گفت: در مساله باغات 
موضوعاتی باید حل شود که رایزنی های با مسئولین 
کشوری و استانی را می طلبد. وی افزود: بر طبق طرح 
جامع ده سال گذشته ۸۶۸ هکتار مساحت باغات بم 
بوده که در حال حاضر ۱۱۹ هکتار از این میزان تغییر 

کاربری غیررسمی پیدا کرده اند.
 مجری طرح تفصیلی در این جلسه خاطر نشان کرد: 
زمینهایی که در حال حاضر باغ هستند ولی کاربری 
تجاری خورده اند که ۱۷ مورد از آنها را اصلاح کرده 
این زمین ها در خیابان چمران بسیار  نمونه  ایم که 
چمران  خیابان  کنم  تاکید  باید  و  شود  می  دیده 
نمایشگاه خلاف است. علیرضا ریاضی شهردار بم در 
تاکید کرد که موارد  تکمیل صحبتهای مجری طرح 
و  رهگیری  دقت  با  باید  که  است  مورد   ۱۷ از  بیش 

بررسی شوند.
  افضلی در خصوص تفکیک باغات با اشاره به ماده ۱۴ 
زمین شهری گفت: بر طبق این ماده باغات 2۰۰۰ متر 
به بالا میتوانند با متراژی مشخص تفکیک شوند اما 
تغییر کاربری به هیچ عنوان نداریم و البته در باغات 
زیر 2۰۰۰ متر هم هیچگونه تفکیکی نداریم و این خط 

قرمز ماست.
افضلی با اشاره به مالکینی که باغ های خود را به صورت 
غیرقانونی تفکیک کرده اند بیان کرد: طرح ویژه احیا 
باغ ها در دستور کار قرار گرفته و مالکین می توانند 

گزینه تجمیع را انتخاب کرده و باغ ها را احیا کنند.

او تاکیدکرد: اگر حتی یک تغییر کاربری باغی صورت 
بگیرد فاتحه طرح تفصیلی شهر بم خوانده شده است 
و به صراحت اعلام می کنم نخلستان ها خط قرمز ما به 

شمار می روند .
او گفت: در ۱۰ سال گذشته کاربری هر زمینی که باغ 
بوده و تفکیک شده، آن کاربری در طرح تفصیلی باز 

هم باغی محسوب می شود.
دکتر افضلی درباره خشک شدن باغ ها می گوید خشک 
شدن باغ ربطي به کمبود زمین ندارد و خشک کردن و 
خرید و فروش نخل و خاک پاي نخل ها به دلیل ارزش 

افزوده اندک و سرمایه گذاري در باغ است .
او خاطرنشان کرد: وقتي شما کالایی را احتکار کنید و 
وارد چرخه تولید و بهره برداري نکنید قاعدتا با کمبود 

مواجه مي شوید.
اندکی  افراد  دست  و  احتکارشده  شهر  های  زمین 
هستند به گفته او زمین هاي داخل شهر احتکار شده 
اند و دست تعداد قلیلی هستند لذا به همین دلیل با 

کمبود زمین مواجه می شویم .
این  حل  برای  عنوان کرد:  بم  تفصیلی  طرح  مجری 
مشکل باید مدیریت بازآفریني شهر با انگیزه و پرتوان 

امر در کوتاه  این  البته  دراین خصوص ورود کند که 
مدت جوابگو نخواهد بود. او تاکیدکرد: راه حل دیگر 
برای حل کمبود زمین در بم اینکه زمیني به مساحت 
بالا و با چارچوبي منطقي و مکمل شهر بم و نه رقیب 
او   . شود  طراحي  و  ریزي  برنامه  اصیل؛  و  بزرگ  بم 
می گوید شخصا عقیده دارم باید مدیریت بازآفریني با 
انگیزه و پرتوان در شهر بم جریان سازي و نهادینه شود 
زیرا شهر بم یک شهري معمولي نیست و شهري داراي 
منظر فرهنگي پایدار و داراي نظریه شهر پایدار است .
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شورا شهر در سال گذشته پیگیریهای جدی در مسائل مختلف داشته است
مهدی پور باقری رئیس شورای شهر بروات ضمن تبریک 
در  روستا  و  شهر  اسلامی  شوراهای  روز  اردیبهشت   ۹
حاشیه نماز جمعه بروات و در جلسه ای با حضور مردم 
این شهر گفت: امروز شاهدیم که یکی از ثمرات انقلاب 
اسلامی تشکیل شوراها هستند. اداره حکومت با رأی و 
انتخاب خود مردم از ابتکارات رهبر کبیر انقلاب بود تا 
مردم افرادی را به عنوان شورا انتخاب کنند و تصمیم 

گیری شهر را به شورا بسپارند.
اقتصادی،  فعالیتهای  در  مردم  مشارکت  افزود:  وی 
سیاسی، اجتماعی فرهنگی و سایر بخش ها با کمک به 
شورا قطعا محقق می شود. تقویت ارتباط مردم و حاکمیت 

با شورا قطعا قابل انجام است.
وی خطاب به حاضرین ادامه داد: قدردانی مردم بروات و 
همراهی آنها زبانزد هست و اگر انتقادی هم هست ما به 

انتقادات مردم با دید پیشرفت نگاه می کنیم.
هر  در  منظم  بصورت  : جلسات شورا  کرد  تشریح  وی 
مسئولین  از  دعوت  و  شده  انجام  سه شنبه  و  یکشنبه 
شهرستان و بخش و ادارات و پاسخگویی داشتیم که بعداً 

به آن خواهیم پرداخت.
وی تصریح کرد: همکاری در برگزاری بعضی از مسابقات 
شهرستان،  ادارات  رؤسای  و  فرماندار  با  دیدار  ورزشی، 
شرکت در همایش ها و دوره های آموزشی که در سطح 
استان و کشور برگزار شد و تقدیر از ورزشکاران و مدال 

آوران از جمله کارهایی بود که شورا انجام داده است.
بودجه بندی  و  پروژه ها  بندی  اولویت  کرد:  تاکید  وی 
شهرداری در سال جاری با اعتباری حدود 5۷ میلیارد 
تومان تصویب شد و با اولویت بندی که انجام شده امسال 
بحث آسفالت کوچه ها و تکمیل پروژه های سال قبل در 

اولویت هستند.

وی یادآور شد: در سفری که با شهردار محترم به سازمان 
شهرداری ها در تهران داشتیم بحث دریافت وام توسط 
شهرداری، سهمیه قیر رایگان و انتخاب و معرفی کردن 
یک پروژه به عنوان پروژه سال که باید معرفی کنیم را 
دنبال و افتتاح پروژها در دهه فجر هم یکی از اقداماتی 

بود که انجام شد.
وی اظهار کرد: در دیدار با رئیس هیأت ورزشهای همگانی 
استان برنامه همایش پیاده روی خانوادگی داشتیم که به 
دلایلی به تعویق افتاد که بزودی این همایش پیاده روی 

خانوادگی برگزار خواهد شد.
با  یکی دیگر از جلساتی که در شورا برگزار شد دیدار 
نماینده بنیاد برکت بود و لیستی از افراد متقاضی وام 
و جویای کار ارایه دادیم و به محض باز شدن سایت و 
اختصاص اعتبار وام به آنان پرداخت خواهد شد. همچنین 
دیدار و مشورت با جمعی از بزرگان و معتمدین شهر در 
چند مرحله و استفاده از نظرات آنان ، دیدار با مدیر کل 
اداره ثبت احوال و مدیر کل راه و شهرسازی و استاندار 

محترم که گزارش آن را در همین جا عرض کردم.
وی تشریح کرد: یکی از وظایف شورا بازدید از پروژه های 
شهرداری است که پروژه ها بخوبی در حال انجام هستند 

و موارد و نواقصی که وجود داشته در حال رفع هست.
رئیس شورای شهر بروات بیان کرد: یکی از مواردی که 
با هیئت های  پرداختیم همکاری  آن  به  بصورت جدی 
آنان  از  که  بود  مختلف  مناسبت های  در  شهر  مذهبی 
جلسات  در  همچنین  کردیم.  حمایت  توان  حد  در 
شهرستان،فرمانداری، شوراها و ادارات با حضور شهردار 
محترم شرکت و از حق و حقوق شهرمان دفاع کردیم. 
همچنین در روز 25 اسفند که روز شهردار بود از شهردار 
بیشتر  چه  هر  معتقدیم  چون  کردیم   تجلیل  شهرمان 

قدردان باشیم قطعا نتیجه بهتری بدست خواهد آمد. در 
ادامه در طرح مفتاح الجنه با کمیته امداد امام خمینی 
در ماه مبارک رمضان همکاری کردیم و دیدار مردمی در 
ماه مبارک رمضان در مساجد و پیگیری جهت گاز کشی 

شهرک امام علی از دیگر اقدامات شورا بود.
وی ادامه داد: احیای بافتهای فرسوده شهر و آسفالت کوچه 
ها که طرح آن باید در اردیبهشت ماه در کمیسیون ماده 
5 استان به تصویب برسد تا بتوانیم سهمیه قیر رایگان را 
بگیریم. مصوبات مهمی از جمله بحث احداث کارخانه 

آسفالت بصورت مشارکتی که بزودی افتتاح خواهد شد.
طرح های  اجرای  جهت  زمین  واگذاری  همچنین 
اشتغالزایی از دیگر مصوبات شورای شهر بوده است که 
همین جا از سرمایه گذاران و کسانی که می خواهند کار 
اقتصادی انجام دهند شورا و شهرداری آمادگی دارد تا 

زمین در اختیار آنان قرار دهد.
وی خاطرنشان کرد: در خصوص روشنایی معابر هم به 

حد پیگیر هستیم و این امر نیاز به اعتبار دارد
وی گفت: از بخشدار محترم می خواهیم تا در این امر 
همکاری کنند تا از طریق کمیته برنامه ریزی اعتباری 
به این امر اختصاص پیدا کند. همچنین در جلسه ای با 
اداره ورزش و جوانان بحث ساماندهی زمین های خاکی 
در دستور کار است و قراردادی با باشگاه فرهنگی ورزشی 
مهر عظام داریم تا اگر موافقت کنند زمین چمنی که در 
مجموعه شهدای گمنام افراز هست یک مجموعه ورزشی 
توسط مهر عظام ساخته شود و آکادمی فوتبال راه اندازی 
شود تا نوجوانان و نونهالان ما تحت پوشش قرار بگیرند 

و ورزش کنند.

مهدی پورباقری رئیس شورای شهر بروات در دیدار مردمی عنوان کرد:


